

■ 'Fitch' upgrades Tunisia's credit rating to 'CCC+'

Fitch Ratings has upgraded Tunisia's credit rating to "CCC+", reflecting growing confidence in the government's ability to meet its significant financial financing needs. According to a report by Fitch, the local banking sector can help meet Tunisia's financing needs.

Continued external support would allow Tunisia to balance its net external financing by 2026. Fitch expects state-owned banks to bear a larger share of the financing burden due to the caution adopted by some private banks.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



■ "فيتش" ترفع التصنيف الائتماني لتونس إلى "CCC+"

رفعت وكالة فيتش للتصنيفات الائتمانية، التصنيف الائتماني لتونس إلى "CCC+"، ليعكس الثقة المتزايدة في قدرة الحكومة على تلبية احتياجاتها التمويلية المالية الكبيرة. وبحسب تقرير صادر عن "فيتش" فإن القطاع المصرفي المحلي يمكن أن يساعد في تلبية احتياجات التمويل في تونس.

وبيّنت أنّ الدعم الخارجي المستمر من شأنه أن يسمح لتونس بموازنة تمويلها الخارجي الصافي بحلول عام 2026. وتوقعت "فيتش" أن تتحمل البنوك المملوكة للدولة حصة أكبر من أعباء التمويل بسبب الحذر الذي تتبناه بعض البنوك الخاصة.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ 'Fitch' upgrades Tunisia's credit rating to 'CCC+'

Gold prices reached an all-time high on Tuesday, ahead of the expected launch of a cycle of monetary easing in the United States that may be initiated by the Federal Reserve (US central bank) with a significant cut in interest rates.

Spot gold settled at \$2,581.68 an ounce. The precious metal hit an all-time high of \$2,589.59 on Monday. U.S. gold futures settled at \$2,608.60.

Among other precious metals, spot silver rose 0.1 percent to \$30.79 an ounce and platinum gained 0.6 percent to \$986.90. Palladium gained 1 percent to \$1,087.09 after hitting its highest level since April 11 earlier in the session.

[Source \(Al-Arabiya.net Website, Edited\)](#)



■ الذهب قرب أعلى مستوى له على الإطلاق

بلغت أسعار الذهب أعلى مستوى لها على الإطلاق اليوم الثلاثاء، قبل الإطلاق المتوقع لدورة من التيسير النقدي في الولايات المتحدة قد يستهلها مجلس الاحتياطي الاتحادي (البنك المركزي الأميركي) بخفض كبير لأسعار الفائدة.

واستقر الذهب في المعاملات الفورية عند 2581.68 دولار للأونصة. وسجل المعدن النفيس أعلى مستوى له على الإطلاق عند 2589.59 دولار أمس الاثنين. كما استقرت العقود الأميركية الآجلة للذهب عند 2608.60 دولار.

وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، صعدت الفضة في المعاملات الفورية 0.1 في المئة إلى 30.79 دولار للأونصة وزاد البلاتين 0.6 في المئة إلى 986.90 دولار. وبيع البلاديوم 1 في المئة إلى 1087.09 دولار بعدما سجل في وقت سابق من الجلسة أعلى مستوى له منذ 11 أبريل/نيسان.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

■ Standard & Poor's Changes Saudi Arabia's Outlook to Positive

Global credit rating agency Standard & Poor's revised its outlook for Saudi Arabia to "positive" from "stable". It maintained its long-term foreign currency debt rating at "A".

The S&P rating came after Moody's in May maintained Saudi Arabia's credit rating at A1 with a "positive" outlook, in light of the country's comprehensive reforms of the country's economy over the past eight years.

According to the agency, the positive outlook comes as a result of Saudi Arabia's continued efforts in comprehensive reforms and investments, which will contribute to supporting the development of the non-oil economy and the sustainability of public finances.

[Source \(Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited\)](#)



■ ستاندرد أند بورز تعدّل النظرة المستقبلية للسعودية إلى إيجابية

عدّلت وكالة «ستاندرد أند بورز» العالمية للتصنيف الائتماني نظرتها المستقبلية للمملكة العربية السعودية إلى "إيجابية" من "مستقرة". وأبقت على تصنيف الديون طويلة الأجل بالعملة الأجنبية عند "إيه".

وجاء تصنيف «ستاندرد أند بورز» بعدما أبقت وكالة «موديز» في مايو (أيار) الماضي على تصنيف السعودية الائتماني عند "إيه 1" مع نظرة مستقبلية "إيجابية"، في ظل الإصلاحات الشاملة لاقتصاد البلاد خلال السنوات الثماني الأخيرة.

ووفق الوكالة فإن النظرة الإيجابية تأتي نتيجة لاستمرار جهود السعودية في الإصلاحات الشاملة والاستثمارات، التي ستساهم في دعم تنمية الاقتصاد غير النفطي، واستدامة المالية العامة.

[المصدر \(صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف\)](#)

■ Middle East Tensions Shrink Jordan's Tourism Revenues

The war in Gaza has been reflected on Jordan's tourism revenues during the first eight months of this year, as foreign visitors avoided destinations in the Middle East, which is close to places of tension.

Between January and August, the sector's revenues fell 3.7 percent year-on-year to \$4.95 billion, due to a 6.7 percent drop in tourist numbers. The data shows that tourism income for all expatriates rose by 5.8 percent and Arabs by 11.5 percent, while foreign visitor revenues declined. According to statistics, the revenues of European tourists decreased by about 53.9 percent, while the decline rate for American visitors was about 39.1 percent and the rest of the markets by 20.1 percent with an annual comparison.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



■ توتر الشرق الأوسط يقلص إيرادات السياحة الأردنية

انعكست الحرب في غزة على إيرادات السياحة الأردنية، خلال الأشهر الثمانية الأولى من العام الحالي، جراء تجنب الزوار الأجانب المقاصد في منطقة الشرق الأوسط القريبة من أماكن التوتر.

وانخفضت مداخيل القطاع في الفترة بين يناير وأغسطس الماضيين بواقع 3.7 في المئة على أساس سنوي إلى 4.95 مليار دولار، ويعود ذلك إلى تراجع أعداد السياح بنسبة 6.7 في المئة. وتظهر البيانات ارتفاع الدخل السياحي لكل المغتربين بنسبة 5.8 في المئة والعرب بنسبة 11.5 في المئة، في حين تراجعت عوائد الزوار

الأجانب. وبحسب الإحصائيات بلغ تقلص إيرادات السياح الأوروبيين بحوالي 53.9 في المئة، فيما كانت نسبة التراجع للزوار الأميركيين بنحو 39.1 في المئة، وبقيّة الأسواق بواقع 20.1 في المئة بمقارنة سنوية.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

■ External Risks Negatively Affect the Growth of Arab Exports

The latest indicators show that global turmoil due to wars as well as climate change has dragged back the pace of Arab exports, which requires governments in the region to mobilize more efforts to avoid the worst if tensions persist.

According to a recent report issued by the United Nations Economic and Social Commission for Western Asia (ESCWA), the value of total Arab merchandise exports recorded a decline of 11.5 percent during 2023, reaching \$ 1.4 trillion. The report, titled 'Arab Trade in 2023: Trends and Highlights', highlighted the most important trends, challenges, and opportunities in the region's trade sector.

[Source \(Al-Arab Newspaper of London, Edited\)](#)



■ الهواظر الخارجية تؤثر سلبا على نمو الصادرات العربية

أظهرت أحدث المؤشرات أن الاضطرابات العالمية بسبب الحروب وأيضا التغير المناخي تسببت في سحب وتيرة الصادرات العربية إلى الخلف، وهو أمر يتطلب من حكومات المنطقة حشد المزيد من الجهود من أجل تفادي الأسوأ إذا استمرت التوترات سائدة.

وأفاد تقرير حديث صدر عن لجنة الأمم المتحدة الاقتصادية والاجتماعية لغرب آسيا (الإسكوا) أن قيمة إجمالي الصادرات السلعية العربية سجلت انخفاضا بنسبة 11.5 في المئة خلال العام 2023، حيث بلغت 1.4 تريليون دولار. وسلط التقرير، الذي جاء بعنوان "التجارة العربية في عام 2023: الاتجاهات والنقاط البارزة"، الضوء على أهم الاتجاهات والتحديات والفرص في قطاع التجارة في المنطقة.

[المصدر \(صحيفة العرب اللندنية، بتصرف\)](#)

■ Qatar's Central Bank Assets Increased by 3.16 Percent

Qatar Central Bank's assets increased by the end of August 2024 at an all-time high. The Central Bank's assets at the end of last month recorded 304.79 billion riyals, compared to 295.44 billion riyals at the end of August 2023, an annual increase of 3.16 percent, or the equivalent of 9.35 billion riyals.

On a monthly basis, QCB's assets grew by 1.44 percent, or QR4.33 billion, compared to QR300.46 billion at the end of July 2024. Since the beginning of this year, QCB's assets have increased at the end of 2023 of 298.48 billion riyals, by 2.11 percent, to an estimated 6.31 billion riyals.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)



■ أصول المصرف المركزي القطري ترتفع 3.16 في المئة

ارتفعت أصول مصرف قطر المركزي بنهاية شهر أغسطس 2024 عند أعلى مستوى على الإطلاق. وسجلت أصول "المركزي" نهاية الشهر الماضي 304.79 مليار ريال، مقابل 295.44 مليار ريال في ختام أغسطس 2023، بزيادة سنوية 3.16 في المئة، أو ما يعادل 9.35 مليار ريال.

ونمت على أساس شهري، أصول مصرف قطر المركزي 1.44 في المئة أو 4.33 مليار ريال؛ وذلك قياساً بمستواها في ختام يوليو 2024 البالغ 300.46 مليار ريال. ومنذ بداية العام الحالي، ارتفعت أصول مصرف قطر المركزي عند مستواها بختام 2023 البالغ 298.48 مليار ريال، بنسبة 2.11 في المئة بما يُقدر بـ 6.31 مليار ريال.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)

■ Qatar Chamber Discusses Cooperation with China Trade Promotion Council (CCPIT)

Qatar Chamber hosted a delegation from the China Council for the Promotion of International Trade (CCPIT) and the China Chamber of International Commerce (CCICT) headed by Vice Chairman Yu Jianlong. During the meeting, they reviewed the economic and trade relations between the two countries, ways to enhance cooperation between the Qatar Chamber and the Council, investment opportunities available in both countries and prospects for cooperation and partnership between the Qatari and Chinese private sectors.

The First Vice-Chairman of Qatar Chamber, Mohammed bin Ahmed Al Kuwari, stressed that the State of Qatar and the People's Republic of China are linked by distinguished and advanced relations at all levels, noting that the volume of trade exchange between them has doubled significantly, making China one of the most important trade partners of the State of Qatar.

In turn, Yu Jianlong expressed his thanks to the Qatar Chamber for hosting the meeting, appreciating its keenness to enhance joint cooperation between the Qatari and Chinese private sectors. He said that the State of Qatar is of great importance to the People's Republic of China, especially since the volume of trade between them is growing steadily and steadily, and there are successful Qatari investments in China in many sectors.

[Source \(Al-Raya Qatari Newspaper, Edited\)](#)

■ غرفة قطر تبحث التعاون مع المجلس الصيني لترويج التجارة CCPIT

استضافت غرفة قطر، وفدا من المجلس الصيني لترويج التجارة الدولية CCPIT وغرفة الصين للتجارة الدولية برئاسة نائب رئيس مجلس إدارة المجلس يو جيانلونج. وجرى خلال اللقاء استعراض العلاقات الاقتصادية والتجارية بين البلدين، وسبل تعزيز علاقات التعاون بين غرفة قطر والمجلس، والفرص الاستثمارية المتاحة في كلا البلدين وأفاق التعاون والشراكة بين القطاع الخاص القطري والصيني.

وأكد النائب الأول لرئيس غرفة قطر محمد بن أحمد الكواري أنّ دولة قطر وجمهورية الصين الشعبية ترتبطان بعلاقات متميزة ومتطورة على كافة الصعد، لافتاً إلى أن حجم التبادل التجاري بينهما قد تضاعف بشكل كبير، ما يجعل الصين من أهم الشركاء التجاريين لدولة قطر.

بدوره، أعرب يو جيانلونج عن شكره لغرفة قطر على استضافة الاجتماع، مثنياً حرصها على تعزيز التعاون المشترك بين القطاع الخاص القطري والصيني. وقال إنّ دولة قطر تعتبر ذات أهمية كبيرة لجمهورية الصين الشعبية خاصة أن حجم التجارة بينهما ينمو باستمرار وثبات وأن هناك استثمارات قطرية ناجحة في الصين في قطاعات عديدة.

[المصدر \(صحيفة الراية القطرية، بتصرف\)](#)



■ AED 45 Billion Worth of Renewable Energy Projects In the UAE

The Minister of Energy and Infrastructure, Eng. Suhail Al Mazrouei stressed that the UAE has made remarkable progress in increasing the contribution of clean energy production to the total energy mix, reaching 27.83 percent in 2023, within the target by 2030 of 32 percent. Al Mazrouei explained that from 2019 to 2022, the UAE succeeded in doubling its renewable energy capacity, as part of the path of achieving the objectives of the UAE Energy Strategy to add installed capacity 3 times by 2030, towards our commitment to achieve the goals of the energy transition in accordance with the UAE's historic agreement in COPE28.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

■ 45 مليار درهم قيمة مشاريع الطاقة المتجددة في الإمارات



أكد وزير الطاقة والبنية التحتية المهندس سهيل المزروعى، أن دولة الإمارات حققت تقدماً ملحوظاً في ارتفاع نسبة مساهمة إنتاج الطاقة النظيفة من إجمالي مزيج الطاقة؛ حيث وصلت إلى 27.83 في المئة عام 2023 وذلك في إطار المستهدف بحلول سنة 2030 وهو 32 في المئة

وأوضح المزروعى، أنّ الإمارات نجحت منذ عام 2019 إلى 2022، في مضاعفة قدرتها من الطاقة المتجددة، وذلك ضمن مسار تحقيق مستهدفات استراتيجية الإمارات للطاقة لمضاعفة القدرة المركبة 3 مرات بحلول 2030، نحو التزامنا لتحقيق مستهدفات التحول في الطاقة وفق اتفاق الإمارات التاريخي في COPE28.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

■ 'Apple Intelligence' to Launch Next Month as Part of the iOS 18.1 Update

Apple is preparing to roll out the features of personal intelligence "Apple Intelligence", which combines the power of generative models and the personal context of introducing artificial intelligence, next October with iOS 18.1, iPadOS 18.1, and macOS Sequoia 15.1, with the launch of more features in subsequent months. Apple intelligence features will not be available with Apple's iOS 18 update.

Apple Intelligence supports American English, expanding to include local English in Australia, Canada, New Zealand, South Africa, and the UK in December, with additional languages such as Chinese, French, Japanese, and Spanish supported next year.

[Source \(Al-Khaleej Emirati Newspaper, Edited\)](#)

■ إطلاق «أبل إنتلجينس» الشهر المقبل ضمن تحديث iOS 18.1

تستعد شركة «أبل» لطرح مميزات الذكاء الشخصي "أبل إنتلجينس" الذي يجمع بين قوة النماذج التوليدية والسياق الشخصي لتقديم الذكاء الاصطناعي، في شهر أكتوبر (تشرين الأول) المقبل مع iOS 18.1 و iPadOS 18.1 و macOS Sequoia 15.1، مع إطلاق المزيد من الميزات في الأشهر اللاحقة. ولن تتوفر مميزات "أبل إنتلجينس" مع طرح "أبل" للتحديث iOS 18.

ويدعم "أبل إنتلجينس" اللغة الإنجليزية الأمريكية، على أن يتوسع ليشمل اللغة الإنجليزية المحلية في أستراليا وكندا ونيوزيلندا وجنوب إفريقيا والمملكة المتحدة في ديسمبر، مع دعم لغات إضافية مثل الصينية والفرنسية واليابانية والإسبانية في العام المقبل.

[المصدر \(صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف\)](#)

